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Sammanträde torsdagen den 28 januari 2016 klockan 17:30-19:50 
Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum 

 
Ledamöter 

 
Ersättare 

  

Benjamin Dousa (M), ordförande 

Kerstin Aggefors (S)  

Staffan Svärd (S) 

Demba Bah (MP) 

Ahmet Music (MP) §§ 10-35 

Kerstin Thuvfesson (M)  

Mats Rydelius (M) 

Burhan Yildiz (L) 

Soma Amin (S) 

Abdisalam Hussein (MP) §§ 10-35 

Jean-Robert Nino (M) 

Amela de la Cruz (L) 

Sofia Tahko (KD) 

 

  

Tjänstgörande ersättare 
Galina Monsalves-Leal (S) för Mia Päärni (S), Estanislao Mboro (S) för Elvir Kazinic 

(S), Abdisalam Hussein (MP) §§ 1-9 för Ahmed Music (MP), Basit Choudhury (M) 

för Sten Collander (M), Kahin Ahmet (M) för Tatjana Kovacic (M) och Anki Erdmann 

(V) för vakant (V).   

 Tjänstgörande ersättare 
 

    

Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-9: Stadsdelsdirektör Patrik Derk §§ 1-9, VO-chef Ulrika 

Axelsson § 7, VO-chef Gunilla Davidsson § 8, enhetschef Jaana Jansson §§ 1-6,  

administrativ chef Verner Stadshagen § 7 A, avdelningschef Gunnar Hörnfeldt § 7 A, 

administrativ sekreterare Monica Holst §§ 1-9 och nämndsekreterare Gunilla Schedin 

§§ 1-9.   
 

Öppet sammanträde §§ 10-35: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, administrativ chef 

Verner Stadthagen, ekonomichef Alex Baena, §§ 10-18, avdelningschef Gunnar  

Hörnfeldt, kanslichef Johan Hernman, VO-chef Ulrika Axelsson, VO-chef Gunilla 

Davidsson, enhetschef Dejan Stankovic, enhetschef Jaana Jansson, 

demokratisamordnare Love Hägerstrand, administrativ sekreterare Monica Holst och 

nämndsekreterare Gunilla Schedin.    

 

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

Personalföreträdare  Personalföreträdare 
Öppet sammanträde §§ 10-35: Riitta Eddib, Kommunal, Zubeyde Arslanerkekoglu, 

Vision och David Hellberg, Saco.    

 

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Utses att justera   Utses att justera  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S). 

 

  

Dag för justering     
2016-02-03 klockan 9.00.  

 

Sekreterare 

  

 
Ordförande  

 
Justerare  
 

Paragrafnr 1-35 Antal blad 46  

 Vice ordförande 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

28 januari 2016 
 

Sida 2 

 

 

  

Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 28 januari 2016 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 19:50 

 

Plats: 

Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum 

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 3, 4, 7, 7 A, 11, 20 

 

Justerat den 28 januari 2016  

 

 

 

Ordföranden Benjamin Dousa (M) 
 
 
 
Ledamoten Kerstin Aggefors (S) 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S) fick  

i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdagen den 3  

februari 2016, kl. 9.00. 
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§ 2  
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.   

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 17 december 

2015 justerades den 21 december och att protokollet från sammanträdet den 4  

januari 2016 justerades samma dag.  
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§ 3 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 
6 kap. 8 a § föräldrabalken (FB)  
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokolls-

utdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 6.-663-2015. 
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§ 4 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken (FB) 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokolls-

utdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 6.-537-2015. 
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§ 5 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § första stycket 
1 p föräldrabalken (FB) 
  
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokolls-

utdraget publiceras inte på grund av sekretess.  
Dnr 6.-668-2015. 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

28 januari 2016 
 

Sida 8 

 

 

  

§ 6 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § första stycket 
1 p föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokolls-

utdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 6.-669-2015. 
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§ 7 
Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i enskilt ärende  
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokolls-

utdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 1.4.-657-2015. 
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§ 7 A 
Förnyad upphandling av parkskötsel, renhållning och 
vinterväghållning på parkmark i Rinkeby  
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 
protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 
Dnr 2.2.2.-034-2016.  
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§ 8  
Information om anmälan av risk för ett allvarligt missförhållande 
enligt lex Sarah inom hemtjänst i egen regi till Inspektionen för 
vård- och omsorg (IVO) samt IVO:s beslut i ärendet 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokolls-

utdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 1.2.2.-268-2016.  
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§ 9  
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna  

 

Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 7 januari, den 13 januari 

och den 27 januari 2016.   
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§ 10  
Förvaltningens och nämndens information och frågor  

Information från förvaltningen  

 

Dejan Stankovic, enhetschef vid preventionsenheten, informerade att   

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning planerar stödja nattvandring genom  

samordning, utbildningsinsatser samt ekonomiskt stöd till föreningar som  

önskar nattvandra. Föreningarna schemaläggs kvällstid under fredagar och  

lördagar av samordningsansvarig knuten till medborgarvärdarna. Uppföljning 

sker bl.a. genom närvarorapporter, kommunikation och kontroller. Schemalagda 

föreningar som nattvandrar erhåller 1000 kr per kväll, fredag och/eller lördag. 

För att erhålla ersättning måste gruppen bestå av minst sex personer samt 

nattvandra fem timmar med utsättningsmötet i respektive område som starttid.  

Den uppskattade årliga kostnaden är cirka 350 tkr. Enskilda personer 

intresserade av nattvandring uppmuntras till kontakt med schemalagda 

föreningar för deltagande vid nattvandringskvällar. 

 
Verner Stadthagen, administrativ chef, informerade att driften av samlingslokal-
verksamheten vid Husby Träff tas över av den lokala Folkets Husföreningen i 
Husby från och med den 1 mars 2016.  
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§ 11 
Verksamhetsberättelse med bokslut för år 2015 för Rinkeby- Kista 
stadsdelsnämnd 

 
Beslut 
1. Verksamhetsberättelse med bokslut för år 2015 godkänns och överlämnas  

till kommunfullmäktige och revisorerna. 

2. Överföring av resultatenheternas samlade resultat till resultatfonden  

godkänns i enlighet med vad som redovisas i bilaga 2. 

3. Nämnden begär ombudgetering om 3,1 mnkr enligt vad som redovisas  

i ärendet. 

4. Stadsdelsnämnden beslutar nedskriva osäkra fordringar om  

1 818 734 kr. 

5. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
I stadens budget för 2015 anges kommunfullmäktiges fyra långsiktiga 

inriktningsmål; 1) Ett Stockholm som håller samman. 2) Ett klimatsmart 

Stockholm. 3) Ett ekonomiskt hållbart Stockholm 4) Ett demokratiskt hållbart 

Stockholm. För att uppnå inriktningsmålen har kommunfullmäktige fastställt 

verksamhetsmål som kompletteras med Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds egna 

mål. Till målen finns indikatorer som mäter måluppfyllelsen och aktiviteter som 

bidrar till att målen nås. 

 

Av kommunfullmäktiges verksamhetsmål uppnås 19 i sin helhet och fyra uppnås 

delvis. Av stadsdelsnämndens egna mål uppnås 31 i sin helhet och fyra uppnås 

delvis. När det gäller det ekonomiska utfallet redovisas ett överskott om 21,0 

mnkr före resultatöverföringar och 19,4 mnkr efter uttag ur resultatfonderna.  

Efter föreslagen begäran om ombudgetering är det samlade resultatet ett 

överskott om 16,3 mnkr. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 22 januari 2016.   

Dnr 1.2.2.-001-2016.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilda uttalanden 
Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S), ledamoten Demba Bah m.fl. (MP) och 

tjänstgörande ersättaren Anki Erdman (V) lämnade ett särskilt uttalande. 

 

Året har präglats av utveckling och resursförstärkning på många områden. Nya 

tjänster har tillförts flera verksamhetsområden. Detta arbete har ibland inte  
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kunnat gå så fort som vi önskat eftersom det ofta tagit lång tid att tillsätta  

personer på de nya tjänsterna. En orsak har varit att konkurrensen om kompetent 

personal varit hård.  

  

Med den relativt unga befolkningen i Rinkeby-Kista kommer naturligt en stor 

del av förvaltningens arbete att på olika sätt vända sig mot barn och ungdomar 

samt deras föräldrar. 

 

Vi tar här upp några exempel på aktiviteter som förnyats och tillkommit under 

2015. Familjehus finns nu i Husby och ett nytt har efter en lång planeringsperiod 

kunnat öppna i Rinkeby dit även Öppna förskolan kunnat flytta till ett mer 

centralt läge. Här erbjuds också rådgivning till föräldrar. Också i Husby och 

Akalla finns öppen förskola. 

 

För att arbeta förebyggande bland barn och ungdomar har fältgruppen utökats.  

I alla stadsdelar finns ungdomsgårdar som erbjuder tillfälle till olika aktiviteter. 

Under skolloven erbjuder de en mångfald aktiviteter med såväl kultur som sport. 

Här kan också nämnas de mycket uppskattade bussutflykterna under sommar-

lovet. En annan möjlighet som sommarlovet kan erbjuda är att de litet äldre kan 

pröva på att arbeta. Vi har bl.a. kunnat ge feriearbete till 1757 ungdomar mellan 

16 och 19 år som önskat få jobba under några sommarveckor. Ofta ger det dem 

en första erfarenhet på arbetsmarknaden. Det kan leda vidare till kontakter när 

de söker andra arbeten. Att så många kunnat erbjudas sommarjobb har skett  

genom ett mycket stort arbete inom förvaltningen, men också genom att många 

lokala föreningar ställt upp och tagit emot ungdomar under några veckor. 

 

För att stödja ungdomarnas samhällsengagemang pågår tillsättning av några 

tjänster för att bl.a. mobilisera flickornas deltagande i olika samhällsaktiviteter 

vilka kommer att starta arbetet i början på 2016. De ingår i stadsdelens 

demokratisatsning som på allvar kommer att sätta fart under året. Arbetet med 

att stärka ungdomarnas utvecklingsmöjligheter med avseende på utbildning och 

förberedelser för arbetslivet är speciellt viktiga i Rinkeby-Kista där 

ungdomsarbetslösheten är oacceptabelt hög. Att närma sig vuxenlivet med en 

känsla av att kunna klara sin försörjning är oerhört viktigt för ungdomarnas 

framtidstro.  

 

Exempel på områden som kräver fortsatta ansträngningar är att arbeta för att 

stärka tryggheten bland invånarna i stadsdelen. Det gäller också att arbeta 

förebyggande vad gäller narkotikahandel och andra typer av brott. För att lyckas 

i detta tuffa arbete måste vi alla i civilsamhället arbeta tillsammans med 

förvaltningen och andra myndigheter. 

 
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande.  

  

I grund och botten är Rinkeby-Kista fortsatt en välstyrd stadsdel efter Alliansens 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

28 januari 2016 
 

Sida 16 

 

 

  

8 år i majoritet. De allra flesta indikatorerna är precisa och dessutom gröna.  

Däremot har vi viss kritik mot vissa delar av stadsdelens verksamhet och mål: 

 

Målen: Socialdemokraterna har år efter år kritiserat den föregående majoriteten 

för att stadsdelens mål skiljer sig på vissa indikatorer från stadens mål. Vi anser 

att det är en hög grav av hyckleri givet att man nu själv inte ändrar det. 

 

Demokratipengarna: Kommunens demokratisatsning i Rinkeby-Kista har  

slagit helt fel och till största del kommit en väldigt liten del till del. Satsningen 

har varit föga spridd i föreningslivet. Dessutom har offentliga medel tillförts en 

ideologiskt vänstervriden tankesmedja i form av Norra Järva stadsdelsråd. 

 

Stadsdelen: Vidare är vi oroliga över att vissa avgörande indikatorer inte pekar  

i rätt riktning, särskilt när det kommer till trygghet, drogproblematik, 

ekonomiskt bistånd och närvaro i skolan. 

 

Kostnadsutveckling: Avslutningsvis hoppas vi att majoriteten och 

förvaltningen framöver stävjar kostnadsutvecklingen inom ekonomiskt bistånd 

och äldreomsorgen.  

 

Ersättaryttrande 
SofiaTahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort hade hon ställt sig bakom 

moderaternas särskilda uttalande.  
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§ 12 
Personuppgiftsombud för Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning   

 
Beslut 
Stadsdelsnämnden utser Ewa Jungstedt Pilestål till personuppgiftsombud för 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning under Tove Nilssons föräldraledighet.  

 
Ärendet 
För att åstadkomma ett gott skydd för den personliga integriteten vid behandling 

av personuppgifter finns bestämmelser i personuppgiftslagen (1998:204) (PuL) 

som den som är personuppgiftsansvarig, i vårt fall stadsdelsnämnden, måste 

iaktta. Den personuppgiftsansvarige kan utse ett personuppgiftsombud, som har 

till uppgift att självständigt se till att behandlingen av personuppgifter sker på ett 

lagligt och korrekt sätt samt i enlighet med god sed.  

 

Personuppgiftsombudet ska föra en förteckning över de behandlingar av 

personuppgifter som den personuppgiftsansvarige genomför och som annars 

skulle ha anmälts till tillsynsmyndigheten Datainspektionen, enligt 36 § PuL. 

 

Det av stadsdelsnämnden utsedda personuppgiftsombudet Tove Nilsson ska 

under 2016 vara föräldraledig. Förvaltningen föreslår att utredare Ewa Jungstedt 

Pilestål utses till personuppgiftsombud under Tove Nilssons frånvaro. 

Entledigande och utseende av personuppgiftsombud ska anmälas till 

Datainspektionen. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.  

Dnr 1.2.1.-002-2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 13   
Förlängning av avtal om driften av Kista vård- och omsorgsboende  
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att rekommendera kommunstyrelsen att förlänga  

nuvarande avtal med Attendo Care AB avseende driften av Kista vård- och  

omsorgsboende från och med den 1 november 2016 till och med den 30 oktober 

2018. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har fått i uppdrag av kommunstyrelsen att ta ställning till om 

kommunstyrelsen ska rekommenderas att förlänga avtalet med Attendo Care 

AB. Därefter fattar kommunstyrelsen beslut om avtalets förlängning. Det ur- 

sprungliga avtalet har gällt sedan år 2009 och förlängts vid två tillfällen om 

vardera två år. Nu återstår en ytterligare, och sista, förlängningsmöjlighet om två 

år. 

 

Med resultaten från årligen genomförda avtalsuppföljningar bedömer 

stadsdelsförvaltningen att Attendo Care AB uppfyller de krav som kan ställas 

utifrån  

gällande lagstiftning, förordning och föreskrifter, stadens riktlinjer och avtalet. 

Stadsdelsförvaltningen föreslår att nuvarande avtal med Attendo Care AB  

förlängs med två år till och med den 30 oktober 2018. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2010   

Dnr 2.2.1.-045-2010 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 14  
Ett Rinkeby som duger åt Alice Bah Kuhnke (MP)  
Skrivelse från Benjamin Dousa m.fl. (M) och Burhan Yildiz m.fl. (L)   

 

Beslut  
Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Benjamin Dousa m.fl. (M) och Burhan Yildiz (L) har i en skrivelse föreslagit  

”att förvaltningen utreder vad som krävs för att skapa ett Rinkeby som är tillräckligt  

kostnadseffektivt och tillgängligt att det duger också till Miljöpartiets Alice Bah 

Kuhnke”. Bakgrunden till skrivelsen är att regeringen för några år sedan beslöt att  

utreda möjligheten att omlokalisera Diskrimineringsombudsmannen med myndighet  

från Stockholms innerstad till Rinkeby eller Tensta. Kultur- och demokratiminister 

Alice Bah Kuhnke meddelade i februari 2015 att myndigheten ska flytta till Solna. 

Stats-rådet meddelade att alternativ lokalisering i Tensta dels skulle ha blivit mycket  

dyrare, dels inte ha kunnat uppfylla myndighetens krav på tillgänglighet för personer 

med funktionsnedsättning.  

 

Förvaltningen kan konstatera att såväl stadens egna lokaler som det offentliga  

rummet i Rinkeby är tillgänglighetsanpassat. Förvaltningen delar skribenternas  

uppfattning att det är angeläget att etablera fler arbetsplatser i ytterstaden och  

särskilt i stadsdelar som Rinkeby där den sociala hållbarheten bör öka. I enlighet 

med kommuncentrala direktiv ska lokala utvecklingsprogram under år 2016 tas  

fram av samtliga stadsdelsnämnder. I det lokala utvecklingsarbete, som ska ledas av 

nämnden och förvaltningen, kommer berörda aktörer, såväl inom som utom stadens 

egen organisation, att involveras i syfte att åstadkomma ett ekonomiskt och socialt 

hållbart Rinkeby. Mot denna bakgrund anser förvaltningen att nämnden inte bör ge 

förvaltningen i uppdrag att genomföra det i skrivelsen föreslagna uppdraget.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.6.-186-2015 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
 

Särskilda uttalanden 
Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S), ledamoten Demba Bah m.fl. (MP) och 

tjänstgörande ersättaren Anki Erdmann (V) lämnade ett särskilt uttalande. 

 

I sak håller de flesta med om att det finns all anledning att se till att fler statliga 

och kommunala myndigheter placeras i ytterstaden och gärna i Rinkeby-Kista. 

Det betyder mycket att flera personer vistas i våra områden och handlar på  
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lunchen och delar vår vardag. Att fler arbetsplatser finns i stadsdelen skapar 

också möjligheter för arbetslösa som bor i stadsdelen att få jobb. Vi hade gärna 

sett att Diskrimineringsombudmannen hade fått sitt säte i Rinkeby och det  

verkar också ha funnits lämpliga lokaler. Men vi vänder oss emot formuleringen 

att Rinkeby inte duger åt Alice Bah Kuhnke eller Miljöpartiet. Tvärtom arbetar 

miljöpartiet i Stockholm för att fler myndigheter och förvaltningar ska flytta till 

ytterstaden. En sådan politik har stor betydelse för att göra alla Stockholms 

stadsdelar mer levande och skapa ett Stockholm som håller samman. 

 

Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande. 

 

Att regeringen förbiser möjligheterna av att flytta myndigheten 

Diskrimineringsombudsmannen till Rinkeby anser vi vara mycket beklagligt. En 

flytt till Rinkeby hade lett till ett mer levande område med fler arbetsplatser, gott 

utbyte av erfarenheter människor emellan och fler butiker – precis vad 

stadsdelen  

behöver för att fortsätta utvecklas. 

 

Vi, lokala företrädare i Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd, behöver arbeta mer  

effektivt för att fler arbetsplatser och personer i framtiden skall välja att flytta  

till stadsdelen. Att myndigheten valde bort Rinkeby kan ses som en signal för 

andra viktiga aktörer att området inte är värt att etablera sig i. 

 

Det är bekymmersamt att Miljöpartiet inte vill etablera myndigheter i Rinkeby. 

 

Ersättaryttrande 
SofiaTahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort hade hon ställt sig bakom 

moderaternas särskilda uttalande.  
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§ 15     
Pride-flaggor i Rinkeby-Kista under Stockholm Pride  
Skrivelse från Benjamin Dousa m.fl. (M)  

 
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 

Ärendet 
I en skrivelse uppmanar Benjamin Dousa m.fl. (M) förvaltningen att flagga  

med Pride-flaggor på förvaltningens flaggstänger under Stockholm Pride.  

 

Stadshuset i Stockholm är en symbol för hela Stockholms stad. Staden visar  

sitt stöd för Stockholm Pride genom att under Pride-veckan låta regnbågsflaggan 

vara hissad vid Stadshuset. Enligt stadsledningskontoret är det upp till varje  

förvaltning/nämnd att besluta om flaggning. Åtminstone två av stadsdels-

förvaltningarna hissar regnbågsflaggan vid sina förvaltningskontor under  

Stockholm Pride. Mot den bakgrunden föreslår förvaltningen att också Rinkeby-

Kista stadsdelsnämnd visar sitt stöd för öppenhet och mångfald genom att hissa  

regnbågsflaggan vid förvaltningshuset under Pride-veckan från och med år 

2016.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.6.-454-2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade, med instämmande av  

ledamoten Burhan Yildiz (L), ett särskilt uttalande. 

 

Stockholm är en av världens mest toleranta städer, men tyvärr präglar inte den 

öppenheten och toleransen vår stadsdel Rinkeby-Kista. Alltför många historier 

om trakasserier mot homo- och bisexuella har hörts och det är hög tid att vi från 

politiken gör allt vad vi kan för att visa vårt ställningstagande. Mycket mer 

måste ske men detta är ett pyttelitet steg i rätt riktning. 

 

Ersättaryttrande 
SofiaTahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort hade hon ställt sig bakom 

moderaternas särskilda uttalande.  
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§ 16   
Kameror ökar tryggheten i Rinkeby-Kista  
Skrivelse från Benjamin Dousa m.fl. (M)  

 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  

 

Ärendet 
Benjamin Dousa m.fl. (M) har föreslagit att förvaltningen ges i uppdrag att dels 

redogöra för hur samarbetet med polisen vad gäller kameraövervakning 

fungerar, dels föreslå stadsdelsnämnden att uttala sitt stöd för polisens ansökan 

om kameraövervakning av Rinkeby torg, dels bereda väg för 

kameraövervakning även i Husby centrum. Bakgrunden till skrivelsen är att 

Polismyndigheten i Stockholms län hos Länsstyrelsen Stockholm ansökt om 

tillstånd för kamera-övervakning vid tre offentliga platser i nordvästra 

Stockholm, däribland Rinkeby centrum. Efter överklaganden väntas 

Kammarrätten i Stockholm meddela dom i ärendet under första kvartalet 2016. 

 

Förvaltningen har inte haft något samarbete med polisen om 

kameraövervakning på offentlig plats inom Rinkeby-Kista, eftersom det inte 

finns och aldrig har funnits någon sådan övervakning. Polisen sökte inte stöd 

från stadens sida inför den nu aktuella ansökan. Förvaltningen anser att 

övervägande skäl talar för polisens ansökan. Om polisen ges möjlighet till 

reglerad kameraövervakning bedömer förvaltningen att också dess egna insatser 

kan bli mer målinriktade. Förvaltningen är inte beredd att ta ställning till 

kameraövervakning på fler  

platser inom stadsdelsområdet innan slutligt beslut om ansökan om övervakning 

av Rinkeby centrum föreligger. Skulle beslutet medföra att kameraövervakning 

av Rinkeby torg blir möjlig vill förvaltningen dessutom avvakta en utvärdering 

av dess effekter. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.6.-579-2015. 

 

Förslag till beslut 
Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) yrkade att ärendet skulle bordläggas.  

 

Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) yrkade att ärendet skulle behandlas vid 

dagens sammanträde.   

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde de båda förslagen mot varandra och fann att nämnden hade 

beslutat att bordlägga ärendet.  
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Reservation   
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet och ansåg 

att ärendet skulle behandlas vid dagens sammanträde.  
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§ 17  
Riktlinjer för Stockholms stads sociala investeringsfond  
Remiss från kommunstyrelsen (KS dnr 173-968/2015).  

 

Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 

Ärendet 
Stockholms stad har inrättat en social investeringsfond. Genom investerings- 

fonden ska ekonomiska medel föras från kostsamma insatser när problem  

redan uppstått till kostnadseffektiva förebyggande åtgärder. Investeringsfonden  

ska komplettera och stödja stadens ordinarie arbete med att förebygga social  

utsatthet. 

 

Stadsdelsförvaltningen välkomnar inrättandet av en social investeringsfond  

och delar stadsledningskontorets uppfattning i alla delar förutom i att ordinarie  

budget ska justeras efter återföringsperiodens slut. Justeras ordinarie budget  

efter denna period begränsas de ekonomiska incitamenten på nämndnivå. 

 

Vidare ser förvaltningen, liksom stadsledningskontoret, svårigheter med att mäta 

de ekonomiska effekterna av en insats då den inte nödvändigtvis uppkommer 

inom den verksamhet där insatsen genomförs. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.  

Dnr 1.5.1.-639-2015.  

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) yrkade bifall till moderaternas förslag 

till beslut.  

 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut.    

 

Ersättaryttrande 
SofiaTahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort hade hon ställt sig bakom 

moderaternas förslag till beslut.     

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde de båda förslagen mot varandra och fann att nämnden  

antagit förvaltningens förslag till beslut.  
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Reservation  
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut  

till förmån för moderaternas förslag enligt följande.  

 

1. Delvis godkänna förvaltningens förslag. 

2. Därutöver anföra följande: 

 

Social investeringsfond 

Det är klokt att finna framgångsrika former för det offentliga att arbeta 

förebyggande och proaktivt på det sociala området. Modeller som lyckas  

förena långsiktigt kloka åtgärder med god budgethållning vore till gagn för  

både den enskilde och för samhället i stort, genom att undvika stuprörstänkande 

till förmån för långsiktiga åtgärder.  

 

Det krävs dock en hel del förtydliganden och förbättringar av de föreliggande 

riktlinjerna. För att sociala investeringar verkligen ska ge effekt och innebära 

konkreta förbättringar krävs att kunskapsbaserade arbetssätt används och att 

enbart åtgärder som har vetenskaplig evidens får stöd. Vi ser dessvärre en risk  

i att det sker en politisering av arbetet, då riktlinjerna föreskriver att den sociala 

hållbarhetskommission som den rödgrönrosa majoriteten har tillsatt ska 

identifiera angelägna projekt. Om den sociala hållbarhetskommissionen ska 

involveras i arbetet är det nödvändigt att en mångfald av experter och forskare 

knyts till kommissionen och att dessa har en bred trovärdighet och i största 

möjliga utsträckning är politiskt oberoende. De experter som kopplas till 

kommissionen måste därmed utses efter dialog med samtliga partier.  

 

De inkomna ansökningarna granskas av ett råd för sociala investeringar som  

vid behov ska ta hjälp av vetenskaplig kompetens. Här krävs en del avgörande 

klargöranden, främst vad gäller gränsdragningen i ansvaret mellan den sociala 

hållbarhetskommissionen och rådet för sociala investeringar, samt vilka som  

ska ingå i det sistnämnda rådet. Och varför ska såväl den sociala hållbarhets-

kommissionen som rådet för sociala investeringar anlita vetenskaplig 

kompetens? Det föreligger en stor risk att hela arbetet byråkratiseras. Enligt 

förslaget ska även två nya heltidstjänster tillsättas på stadsledningskontoret för 

att samordna arbetet med sociala investeringar.  

 

Enligt riktlinjerna för fonden ska de projekt som får stöd bidra till genom-

förandet av kommunfullmäktiges mål. Dessa mål är dessvärre otydligt och 

övergripande formulerade. Det föreligger även i detta avseende en risk för  

att det sker en politisering och projekt vars inriktning stämmer överens med 

majoritetens ideologiska utgångspunkter premieras snarare än vetenskapligt 

förankrade åtgärder. 

 

Stadsdelsförvaltningen konstaterar att det kan vara svårt att beräkna hur stor 

utgiftsminskning en förebyggande åtgärd innebär. Vi instämmer i denna 
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synpunkt. Det kan ta lång tid innan effekter syns och de kan, vilket förvaltningen 

framhåller, uppstå hos andra huvudmän. Det finns därmed en risk för godtycke 

vad gäller beräkningarna av vilka besparingar som faktiskt uppnås. Här krävs 

ytterligare förtydliganden. Det är även viktigt att tydligt klargöra att den 

förvaltning som ansvarar för ett projekt enbart ska återbetala de besparingar  

som har uppstått inom den egna förvaltningen. 

 

Enligt riktlinjerna ska de inkomna ansökningarna analyseras utifrån ett genus-

perspektiv. Att välja ut just denna faktor är inte oproblematiskt. Självfallet ska 

de sociala investeringarnas sammantagna effekter gynna såväl kvinnor som män. 

Det finns dock en rad andra perspektiv som i så fall borde beaktas, till exempel 

ett åldersperspektiv eller om en åtgärd även gynnar personer med funktions-

nedsättningar. Den vetenskapliga grunden måste stå i centrum för allt arbete 

med sociala investeringar. Först därefter, om två projekt har likvärdig evidens, 

bör ytterligare faktorer beaktas.  

 

Det är avslutningsvis viktigt att det civila samhället kan delta på samma 

premisser som kommunala verksamheter. En möjlighet att involvera det civila 

samhället ytterligare är att staden som komplement till den sociala investerings-

fonden ser över möjligheten att även arbeta med så kallade ”social impact 

bonds” där de investerare som uppnår det resultat staden efterfrågar återfår 

insatsen samt en viss avkastning. Detta innebär att investeraren står för risken 

och att staden enbart behöver utbetala medel om efterfrågat resultat har uppnåtts.  

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S), ledamoten Demba Bah m.fl. (MP) och 

tjänstgörande ersättaren Anki Erdmann (V) lämnade ett särskilt uttalande. 

 

Stadsledningskontoret föreslår en modell som innebär att medel återförs till  

fonden motsvarande den utgiftsminskning som uppstått till följd av insatsen.  

Vi ställer oss mycket tveksamma till den modellen. Vi instämmer i att det är  

viktigt att skapa incitament för att initiera projekt som ger effekt. Men vad  

innebär ett återföringskrav och återföringsperiod på 6 år? Vilka konsekvenser  

får det för vilka projekt som kommer att beviljas? Många sociala investeringar 

visar på resultat över en längre tid och vi eftersöker en modell som genererar en 

bredd av projekt och där återföringskrav inte står i centrum. Ser vi på hur andra 

kommuner jobbat med frågan så är modellen med återföringskrav inte en 

självklarhet. 
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§ 18  
Riktlinjer för hälso- och sjukvårdsdokumentation inom Stockholms 
stads särskilda boenden enligt SoL och LSS, dagverksamheter 
enligt SoL och daglig verksamhet LSS  
Remiss från kommunstyrelsen (KS dnr 152-1753/2015) 

 

Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har för yttrande remitterat äldrenämndens förslag till stadens 

nya gemensamma riktlinjer för hälso- och sjukvårdsdokumentation till samtliga 

stadsdelsnämnder samt till socialnämnden och stadsledningskontoret.  
 
Förslag till riktlinjer 

Ett nytt dokumentationssystem för hälso- och sjukvården i Stockholms stad 

upphandlades under 2012. I samband med anbudsunderlaget ställdes krav på  

att systemet skulle vara anpassat till att införa nationellt fackspråk, NF. Det  

som nu är aktuellt är ICF, en internationell klassificering av funktionstillstånd,  

funktionshinder och hälsa samt KVÅ (klassificering av vårdåtgärder). Rikt- 

linjerna avser journalföring av hälso- och sjukvård inom Stockholms stad.  

Tidigare har varje stadsdelsförvaltning via respektive MAS (medicinskt ansvarig 

sjuk-sköterska) eller MAR (medicinskt ansvarig för rehabilitering) tagit fram  

lokala regler för dokumentation. Efterfrågan har kommit från verksamheterna 

om att det behövs stadsgemensamma riktlinjer så att alla dokumentererar på 

samma sätt. Förslaget till riktlinjer bifogas.  

 

Förvaltningens synpunkter 

Förvaltningen ser positivt på de stadsövergripande riktlinjerna. De är tydliga och 

ska gälla alla verksamheter; egen regi och verksamheter på entreprenad.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.5.1.-629-2015. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 19  
Stockholms miljöprogram 2016-2019 
Remiss från kommunstyrelsen (KS dnr 303-1200/2014) 
 
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 
 

Ärendet 
Stockholms stad strävar efter en socialt, ekologiskt, ekonomiskt och demokratiskt 

hållbar utveckling. Miljöprogrammet är stommen inom den ekologiska  

dimensionen av hållbarhet och omfattar både den direkta påverkan som staden  

har genom sina verksamheter och det som staden indirekt rår över som t.ex. 

stockholmarnas utsläpp av växthusgaser och trafikens miljöstörningar.   

 

Stadsdelsförvaltningen är i huvudsak positiv till förslaget till reviderat miljö- 

program. Målen är desamma som tidigare, men i ett par fall något omformulerade. 

 

I förklaringar till målen och delmålen används olika benämningar som medför  

att det blir oklart vad som avses. Det står i vissa fall ”samtliga stadens enheter”, 

ibland ”samtliga verksamheter” och därutöver ”staden” eller ”stadens samtliga 

nämnder/styrelser”.   

 

Förvaltningen anser att frågan om kompostering bör tillföras inom mål 4,  

Resurseffektiva kretslopp, delmål 4.2. Även om det primära är att matavfallet 

används till biogas, anser förvaltningen att även kompostering bör nämnas, för 

att undvika att verksamheter får uppfattningen att det inte är meningsfullt att 

kompostera och upphör med det. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.5.1.-640-2015. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) yrkade bifall till moderaternas förslag 

till beslut.  

 

Ledamoten Kerstin Aggefors m.fl. (S) och tjänstgörande ersättaren Anki  

Erdmann (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Burhan Yildiz (L) yrkade, med instämmande av ledamoten Demba 

Bah m.fl. (MP), bifall till liberalernas förslag till beslut.  
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Ersättaryttrande 
SofiaTahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort hade hon ställt sig bakom 

moderaternas förslag till beslut.     

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att nämnden  

antagit förvaltningens förslag till beslut.   

 

Reservationer 
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut  

till förmån för moderaternas förslag enligt följande.  

 
1. Delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Därutöver anföra följande: 
 

Vårt mål är att Stockholm ska påbörja omställningen till att bli en hållbar stad 

med höga ambitioner inom klimat och miljö. Stockholmarnas hälsa ska gynnas 

genom ett långsiktigt arbete med sikte på en ren stadsmiljö. Det ska vara lätt  

för stockholmarna att göra miljömedvetna val i sin vardag. Målet ska vara att 

minska stockholmarnas ekologiska fotavtryck. Tack vare att Alliansen drivit  

på för hållbarhetsarbetet i Stockholm, utsågs staden av EU-kommissionen till 

Europas miljöhuvudstad 2010. Utnämningen har bidragit till ett ökat intresse  

för Stockholms miljöarbete, där staden fungerar som inspiratör och föredöme  

för andra städer runt om i världen. Utnämningen har också bidragit till att  

stockholmarnas medvetenhet kring stadens miljöarbete och krav på en aktiv 

miljö- och klimatpolitik har ökat.  

 

Vi konstaterar att förslaget till miljöprogram omfattar sex övergripande 

miljömål, vilka i princip är desamma som miljöprogrammet för 2012 – 2015. I  

stora delar välkomnar vi inriktningen för stadens kommande miljöarbete där  

Stockholm fortsatt agerar som ett internationellt föredöme på miljöområdet. 

Som stadens främsta styrdokument på miljöområdet är vi angelägna om att  

förslaget från kommunstyrelsen tillåts en ingående granskning av alla berörda 

verksamheter i staden.   

 

Det finns dock ett antal otydligheter i miljöprogrammets nuvarande innehåll, 

både avseende gäller ekonomi, ansvarsfördelning, uppföljning och genom- 

förande. I förklaringar till målen och delmålen används olika benämningar  

som medför att det blir oklart vad som avses. Bland annat står det i vissa fall 

”samtliga stadens enheter”, ibland ”samtliga verksamheter” och därutöver  

”staden” eller ”stadens samtliga nämnder/styrelser”. Om inte de sammantagna 

otydligheterna i programmet åtgärdas riskerar miljömålen att missas. Det åligger 

nu kommunstyrelsen att arbeta fram anvisningar för hur rapporteringen av  

uppföljningen ska ske. Det är viktigt att dessa anvisningar är tydliga samt att  
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de finns tillgängliga hos stadens nämnder och bolag innan rapporteringen kan 

förväntas starta.  

 

Ledamoten Burhan Yildiz (L) och ledamoten Demba Bah m.fl. (MP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för liberalernas förslag enligt 

följande: 

 

1. Att delvis godkänna kontorets förslag till beslut. 

2. Att i övrigt anföra följande. 

 

Enligt budgeten för 2015 skulle ett nytt miljöprogram tas fram för Stockholms 

stad under förra året. Det försenade miljöprogram som nu presenterats framstår  

i allt väsentligt som ett förhastat verk.  

 

Miljöprogrammet har tagits fram av en grupp om 50 personer vars slutprodukt  

i anmärkningsvärt stora delar överlappar med stadens budget. En del av de mål 

som sätts upp i förslaget till miljöprogram formulerar mål som sedan antagandet 

av stadens budget för 2016 är gällande för staden genom Miljö- och 

hälsskyddsnämnden men som i förslaget till miljöprogram får en annan form. 

 

Vidare innehåller miljöprogrammet en rad mål som är svåra att utvärdera,  

exempelvis om trängselskattens utformning. Förslaget till miljöprogram inne-

håller dessutom mål för stadens upphandlingar trots att staden arbetar med en 

policy för upphandlingar och inköp.  Förslaget att varje nämnd ska ta fram egna 

mål ger dessutom en kraftig målinflation. Vidare uppger flera kontor i staden att 

de av olika skäl har svårt utläsa hur de ska arbeta med miljöprogrammet. 

 

Trots att programmet redan är försenat framstår det nya förslaget därför som  

ett förhastat verk. Såväl Liberalerna som majoriteten har höga ambitioner för 

Stockholms miljöarbete. Därför hade Stockholm varit betjänt av ett 

miljöprogram med konkreta, utvärderingsbara och fokuserade mål. 
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§ 20  
Motion om namngivning av platser i Stockholms stad  
Remiss från kommunstyrelsen av motion (2015:72) av Rasmus Jonlund  
och Björn Ljung (båda L) (KS dnr 106-1598-2015) 

 
Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat Motion (2015:72) av Rasmus Jonlund och 

Björn Ljung (båda L) om en frisinnad och folkligt förankrad namngivning av 

platser i Stockholms stad till bl.a. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd för yttrande 

senast den 3 februari 2016. 

 

Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar om ett uppdrag att finna 

ett lämpligt namn på en plats vid Norr Mälarstrands kaj nedanför Kungholms- 

torg och att utforma en namngivningspolicy för platser som idag saknar  

officiella namn. Flera exempel anges på platser som, enligt motionärerna,  

borde namnges. Möjligheten att fastställa redan förankrade inofficiella namn 

uppges kunna bidra till lokal identitet, att fler förtjänta stockholmare 

uppmärksammas och att orienteringen i staden underlättas. Förklarande skyltar 

skulle kunna förstärka upplevelsen.  

 

Stadsdelsförvaltningen avstår från att ha synpunkter om förslaget att namnge 

platsen vid Norr Mälarstrands kaj nedanför Kungsholmstorg eftersom det inte 

ankommer på Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd att yttra sig i denna fråga. Vad  

gäller förslaget om en särskild namngivningspolicy, konstaterar förvaltningen  

att det redan finns regler och rutiner för namnsättning. Det är 

stadsbyggnadsnämnden som beslutar om namn på gator, torg, parker och andra 

allmänna  

platser i Stockholms stad efter förslag från en särskild namnberedning. 

Stadsdelsförvaltningen ser, för egen del, inte behov av att se över nuvarande 

regelverk. När lokala behov av att officiellt namnge platser inom Rinkeby-Kista 

stadsdelsområde har uppstått, har nuvarande regler fungerat väl. Förvaltningen 

konstaterar att remissen också kommer att beredas av stadsbyggnadskontoret 

som bättre kan bedöma om ett sådant behov av översyn föreligger. 

  

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.5.1.-650-2015. 

 
Beslutsgång 
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Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21  
Kulturverksamheter i vissa bostadsområden 
Remiss från kommunstyrelsen (KS dnr 110-1982/2015) av utredning från 
Statens Kulturråd.  

 
Beslut 

     Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 

Ärendet 
I Statens Kulturråds utredningsrapport ”Kulturverksamheter i vissa bostads-

områden” föreslås en satsning under åren 2016-2018 med syfte att stärka  

kulturen i ett antal bostadsområden runt om i landet med lågt valdeltagande  

och lågt deltagande i offentligt finansierad kultur. Satsningen syftar till att 

stödja projekt som genom en bred lokal samverkan initierar och utvecklar konst 

och kultur i dessa bostadsområden utifrån invånarnas behov. Projekten ska  

drivas genom ett lokalt partnerskap. Aktörerna ska bestå av minst en ideell 

verksamhet med förankring i området. Förvaltningen utgår från att i vart fall 

stadsdelarna Rinkeby och Husby inom Rinkeby-Kista stadsdelsområde kommer 

att uppfylla de preciserade krav för bidrag som kommer att tillämpas.  

 

Förvaltningen är positiv till ambitionen från statens sida att bidra med resurser 

för att starta nya mötesplatser för kultur i resurssvaga områden i landet. Inte 

minst inom Rinkeby-Kista stadsdelsområde föreligger det stora behov av att 

skapa sådana nya mötesplatser. I såväl Rinkeby som Husby är flera kulturella 

samarbetsprojekt med olika aktörer nu under planering, vilka beräknas kunna 

bidra till den övergripande målsättningen för Äga Rum.  

  

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.5.1.-692-2015. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
 
 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

28 januari 2016 
 

Sida 34 

 

 

  

§ 22 
Parkeringsplan för Sollentuna kommun  
Remiss från kommunstyrelsen (KS dnr 124-2046/2015)  
 
Beslut 

     Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 

Ärendet 
Sollentuna kommun har utarbetat ett förslag till parkeringsplan. Målen med  

parkeringsplanen handlar om en attraktiv stadsmiljö, effektiviserad mark-

användning, ökad tillgänglighet vad gäller parkering och främjande av hållbara 

färdmedel. Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning berörs av Sollentuna kommuns 

parkeringsplan på så sätt att stadsdelsområdet gränsar till Sollentuna kommun 

utmed E4. I nära anslutning till Kista ligger Helenelunds pendeltågsstation, där 

det finns infartsparkering. Enligt förslaget till parkeringsplan kommer områden 

vid pendeltågsstationerna i Sollentuna att efter zonindelning ingå i zon B, d.v.s. 

områden med tät bebyggelse och stor konkurrens om marken.  

 

Förvaltningen bedömer att det inte finns någon risk att bilister ska välja att  

parkera i Kista i stället för på t.ex. infartsparkering vid Helenelunds station.  

Av förslaget framgår att infartsparkeringarna i Sollentuna ska avgiftsregleras  

så att de gynnar kollektivtrafikresenärer. Avgiften vid närliggande Kistamässan 

är relativt hög och det finns för övrigt inte någon möjlighet till gratisparkering  

i Kista dagtid mer än några timmar med p-skiva. Förvaltningens uppfattning  

är att parkeringsplanen för Sollentuna inte kommer att medföra några negativa 

konsekvenser för Kista och har därför inget att erinra mot förslaget. 

  

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.5.3.-720-2015. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  
Alkoholservering gällande Taco Bar Kista 

Remiss från socialförvaltningens tillståndsenhet  

Beslut 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan från ”R.N. Food AB” om  

serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker  

i enlighet med vad som redovisas i ärendet.  

 

Ärendet 
För restaurang Taco Bar Kista ansöks om tillstånd för alkoholservering för  

allmänheten måndag-söndag klockan 11:00-01:00 och för vidhängande ute-

servering, måndag till söndag, klockan 11:00-01:00.  

 

Restaurangen ligger på Jan Stenbecks Torg. Kista Galleria, busshållplatser,  

T-banestation, affärer och studentbostäder finns i närheten. Det omedelbara  

området vid restaurangen är inte en vistelsearena för ungdomar. Området är 

dock välbesökt av allmänheten dag- och kvällstid, men under sena kvällar och 

nätter rör sig betydligt färre personer i restaurangens omgivning. Under 

förutsättning att lagstadgade ordningsföreskrifter och åldersgränser för servering 

/försäljning av alkohol, tobak och spel följs bedömer dock förvaltningen att  

inga olägenheter bör uppstå. Förvaltningen föreslår att Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om serveringstillstånd. Förvaltningen 

föreslår även  

att ägare och personal genomgår en utbildning i ansvarsfull alkoholservering.  

  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 januari 2016.   

Dnr 1.5.2.-677-2015. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24 
Samråd om detaljplan för kv Kvarnseglet m.fl. i Rinkeby  
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har utarbetat ett förslag till detaljplan för kv. 

Kvarnseglet m.fl. i Rinkeby. Syftet är att möjliggöra utbyggnad av nya bostäder 

och ny  

utformning av gatan utmed Rinkebysvängen. Förslaget omfattar 102 nya 

hyresbostäder med lokaler för centrumverksamhet i bottenvåningen. Ett 

parkeringsgarage mot Rinkebysvängen rivs och ersätts av bostäder. Bebyggelsen 

föreslås omfatta fem våningar, utom en tornbyggnad om nio våningar i 

korsningen mot Rinkeby Allé, som kommer att få en koppling till Stora Ursvik i 

Sundbyberg via en bro.   

 

Förvaltningen har inte har något att invända mot detaljplanen, men föreslår vissa 

justeringar i den beskrivning av offentlig och kommersiell service som finns i 

förslaget. Nämnden kommer att få möjlighet att lämna synpunkter på 

detaljplanen i nästa skede, granskningen, som planeras till juni 2016.  

Dnr 1.5.3.-666/2015  
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§ 25  
Samråd om detaljplan för kv. Kvarnfallet m.fl. i Rinkeby  
 

Beslut 
 Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

Ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har utarbetat ett förslag till detaljplan för del av kv. 

Kvarnfallet m.fl. i Rinkeby. Syftet är att omvandla Rinkeby Allé till en mer  

stadslik gata med nya bostäder, entréer, alléträd, gång- och cykelbanor och  

inslag av butiker och verksamhetslokaler. Förslaget omfattar 110 nya hyres-

bostäder.  

 

På södra sidan av Rinkeby Allé finns loftgångshus med entréer endast mot  

gårdarna samt två parkeringsdäck. I detaljplanen föreslås fyra nya tornhus i  

åtta våningar och en lägre byggnad med tvättstuga och mindre lägenheter m.m.  

Loftgångshusen byggs på med en våning. I hörnan Rinkebysvängen/Rinkeby 

Allé planeras ett femte tornhus.   

 

Förvaltningen har inte något att invända mot detaljplanen, men föreslår vissa 

justeringar i den beskrivning av offentlig och kommersiell service som finns i 

förslaget. Nämnden kommer att få möjlighet att lämna synpunkter på 

detaljplanen i nästa skede, granskningen, som planeras till juni 2016.  

Dnr 1.5.3.-667/2015 
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§ 26  
Ombyggnad av Rinkeby Allé och markanvisning till AB 
Familjebostäder 
Information från exploateringskontoret/exploateringsnämnden. 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 

Ärendet  
Den 10 december beslutade exploateringsnämnden att godkänna ombyggnad  

av Rinkeby Allé för 124 mnkr i investeringsutgifter. Vidare godkände 

exploateringsnämnden markanvisning av del av stadens fastighet Akalla 4:1 i 

Rinkeby till AB Familjebostäder.  

 

Utmed Rinkeby Allé och del av Rinkebysvängen planerar AB Svenska Bostäder 

att rusta upp befintliga hus och bygga ca 210 nya hyreslägenheter. Eftersom  

fastighetsgränsen går vid fasaden, behöver mark överföras från stadens fastighet 

Akalla 4:1 till vissa av Svenska Bostäders fastigheter.   

 

AB Familjebostäder har sökt ny detaljplan för ändrad användning av del av  

bolagets fastighet Kvarnberget 2 vid Rinkebyplan. Syftet är att bygga om del av 

fastigheten till kontor. Ett garage tillförs fastigheten. För att anlägga en extra  

infart till garaget, anvisas mark från stadens fastighet Akalla 4:1 till Familje-

bostäder. 

 

Rinkeby Allé kommer delvis att sänkas för att komma i nivå med gångstråken. 

Gatan med trottoarer hamnar i nivå med trädplantering, cykelbana och 

kantstensparkering och två gångtunnlar rivs. Ett nytt gång- och cykelstråk 

skapas mellan Rinkeby Centrum och Stora Ursvik i Sundbyberg genom den 

planerade bron mellan stadsdelarna.  

Dnr 1.5.3.-672/2015 
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§ 27  
Samråd om detaljplan för Kista Äng  
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 

Ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har upprättat en detaljplan för Kista Äng som innebär 

att området byggs ut till en blandad stadsdel med bostäder, lokaler och 

offentliga platser i enlighet med stadens översiktsplan och visionen för Kista 

Science City. Sju byggföretag har fått markanvisning i området där det planeras 

1 550 bostäder, varav ca 250 studentlägenheter, 400 hyresrätter och 900 

bostadsrätter samt 14 förskoleavdelningar, en skola, tolv servicelägenheter och 

två gruppbostäder.   

 

Stadsdelsförvaltningen har tidigt i planeringen av Kista Äng haft möjlighet att 

uttrycka behov av förskolor, gruppbostäder och servicelägenheter. Eftersom 

behoven tillgodosetts i detaljplanen, har förvaltningen inga synpunkter i det 

avseendet. Förvaltningen kommer däremot framföra att beskrivningen i 

detaljplanen av att idrottsverksamheten på Kista IP, som tidigare fanns i 

området, fördelades ut på befintliga och nya anläggningar i Kista, Husby och 

Akalla inte stämmer. Någon ersättning för den idrottsplatsen har inte lämnats. I 

övrigt har förvaltningen inte några synpunkter på detaljplanen. 

Stadsdelsnämnden kommer att få möjlighet att lämna synpunkter på detalj-

planen i nästa skede.   

Dnr 1.5.3.-701/2015 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande. 

 

En snabb byggprocess 

Kista Äng innebär studentbostäder, hyresrätter och bostadsrätter. Planen inne-

fattar 1 550 bostäder och därför är det särskilt viktigt att byggandet kommer 

igång så snart som möjligt. Väntetiden för en hyresrätt i Kista är över 10 år och 

för en student är det praktiskt taget omöjligt att flytta till stadsdelen. Rinkeby-

Kista behöver fler bostäder snabbt. Därför hoppas vi att förvaltningen gör allt  

i sin makt för att den byråkratiska processen ska vara så kort och snabb som  

möjligt.  

 

Ersättaryttrande 
SofiaTahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort hade hon ställt sig bakom 

moderaternas särskilda uttalande.  
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§ 28  
Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 

Skrivelse: Tryggheten för invånarna i Rinkeby-Kista, Burhan Yildiz (L).  

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 29     
Konferenser och utbildningar  
 
Inga inbjudningar fanns att redovisa. 
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§ 30 
Postlista  

 Beslut 
 Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

 Ärendet 
 Anmälan av postlista från och med den 3 december 2015 till och med den 13  

  januari 2016.  
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§ 31 
Protokoll från pensionärsrådet  
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Pensionärsrådets protokoll från den 18 november 2015.   
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§ 32  
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Rådet för funktionshinderfrågors protokoll från den 12 november 2015.   
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§ 33  
Anmälan av delegationsbeslut 
 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2015-12-14 Yttrande gällande 

ansökan om 

värdeautomater på 

Sibelius, Kista 

Dnr: 1.4.-032-2016 

 

Ingen erinran Dejan Stankovic 

enhetschef 

2016-01-27 

 

Lista på nyanställda 

under november och 

december 2015. 

Dnr: 2.3.1.-075-2016 

 

 Respektive 

verksamhetsområdeschef 
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§ 34  
Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen  
 
Beslut  
Inga skrivelser, rapporter eller liknande fanns att redovisa.  
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§ 35  
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige med mera i urval 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
1. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde den 14 december 

2015, § 24 Strategi för säkerställande av vissa kommunaltekniska ytor 

(vinterväghållning, etableringsplatser, snöupplag/snötippar). Dnr: 1.5.1.-396-

2015. 

 

2. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde den 14 december 

2015, § 25 Reviderade riktlinjer för hälso- och sjukvård inom Stockholms 

stads särskilda boenden, dagverksamheter och daglig verksamhet enligt SoL 

och LSS. Dnr: 1.5.1.-629-2015. 

 

3. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde den 14 december 

2015, § 26 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 § 

socialtjänstlagen, kvartal 2 år 2015, äldreomsorg. Dnr: 1.2.1.-406-2015. 

 

4. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde den 14 december 

2015, § 38 Revidering av arkivregler för Stockholm stad. Dnr: 1.5.1.-469-

2015. 
 

 

 

 

 
 


